
Rychlostudenti byli i na jiných fakultách práva

Compiled 28.6.2014 23:32:11 by Document Globe ®   1

Rychlostudenti byli i na jiných fakultách práva

autor: PAVLA KUBÁLKOVÁ
PRAHA Ministerské kontroly na právnických fakultách v Praze, Brně a Ostravě přinášejí první zneklidňující výsledky.
Odhalily totiž několik desítek studentů, kteří studium na fakultě ukončili mnohem dříve, než bývá obvyklé.

I přesto ale podle mluvčí ministryně školství Kateřiny Böhmové nelze mluvit o stejném problému, který se odehrával
na právnické fakultě v Plzni.
"V žádném případě se nejedná o nic alarmujícího," řekla Böhmová ČTK. Důvody, proč tito studenti ukončili studium dřív,
než je běžné, prý mohou být různé. Jedním z nich může být fakt, že přestoupili z jedné školy na druhou. Proto je ve
školní matrice u jejich jmen napsaná kratší doba studia, než je běžné.
O kolik studentů jde a na které fakultě jich bylo nejvíc, ale mluvčí uvést nechtěla. Ministerstvo bude nejprve informovat
samotné rektory vysokých škol. "Je pak na nich, co zjistí a jak se k jednotlivým případům postaví. Nicméně po nich
ministerstvo určitě bude chtít nějakou zpětnou vazbu," dodala Böhmová.
Ministerstvo při kontrole vycházelo z údajů v takzvané školní matrice. Zatím se tedy pracovalo jen s čísly, neposuzovali
se konkrétní studenti. V tuto chvíli ministerstvo věří, že až situaci prošetří samotní rektoři, nebude se situace jevit tak
dramaticky.

Pokud by se však přišlo na to, že školy udělovaly diplomy neoprávněně, mohl by být takovým studentům diplom v
krajním případě odebrán. O odebrání diplomů může požádat rektor školy, o celé věci by pak navíc muselo rozhodnout
ministerstvo školství.

Ministerské kontroly ovšem neproběhnou jen na právnických školách. Čeká to všechny fakulty v České republice.
"Nejprve prověříme veřejné vysoké školy, poté se chceme podívat i na soukromé," dodala mluvčí ministryně školství.
Kdy by mohly být všechny kontroly hotové, ale zatím jasné není.
Ale ani těmito kontrolami ministerstvo nekončí. V budoucnu se chce zaměřit na hodnocení kvality všech vysokých škol.
Protože jde ale o náročnou práci, požádá ministryně o pomoc inspektory ze Slovenska.

Další dohru bude mít i samotná kauza rychlostudentů na právnické fakultě v Plzni, protože mezi těmi, kteří na fakultě
studovali záhadně krátkou dobu, bylo i mnoho politiků a policistů. Ministryně školství Miroslava Kopicová a ministr vnitra
Martin Pecina proto ve čtvrtek předloží sněmovně zprávu o celé aféře.
Ministerstvo školství minulý týden podalo kvůli aféře trestní oznámení.


